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Z A P I S N I K 

 
3. seje Upravnega odbora Planinske zveze Slovenije v mandatnem obdobju 2022 - 2026, ki je bila v 
četrtek, 17. novembra 2022, ob 16.30 uri, v sejni sobi PZS, Ob železnici 30 a, Ljubljana. 
 
PRISOTNI: 
Predsednik: Jože Rovan. 
Podpredsedniki: Jožef Bobovnik, Roman Ponebšek, in Martin Šolar. 
Voljeni člani UO: Niko Bertoncelj, Milena Brešan, Aleš Drekonja, Igor Oprešnik, Bojan Rotovnik, Aldo 
Zubin in Jakob Zupanc. 
 
Predsedniki (oz. namestniki) MDO PD: Marjana Brezovšek (MDO PD Podravja), Andreja Senica 
(MDO PD Koroške), Valentin Rezar (MDO PD Gorenjske), Dušan Plesničar (MDO PD Posočja), Jurček 
Nowakk (MDO PD Kamniško Bistriškega območja), Manja Rajh (Savinjski MDO PD), Ernest Gradišar 
(MDO PD Ljubljane), Damjan Debevec (MDO PD Notranjske), Marija Kuhar (MDO PD Primorske) in 
Rudolf E. Skobe (MDO PD Dolenjske in Bele Krajine), Jože Prah (MDO PD Zasavja). 
Načelniki (oz. namestniki) komisij PZS z zborom dejavnosti: Irena Pečavar Čarman (Pododbor za 
priznanja), Anton Jesenko (Odbor za članstvo), Robert Pritržnik (Komisija za gorske športe), Ana 
Skledar (Mladinska komisija), Tim Peternel (Mladinska komisija). 
Predsednik nadzornega odbora PZS: Franc Ekar. 
Strokovna služba PZS: Damjan Omerzu (generalni sekretar PZS), Jure Brečko (zunanji sodelavec 
PZS), Barbara Gradič Oset (predstavnica PZS za odnose z javnostmi). 
 
Opravičeno odsotni: Štefan Kozak (MDO PD Pomurja) in Aleš Pirc (Komisija za športno plezanje). 
 
Zbrane je pozdravil predsednik Planinske zveze Slovenije Jože Rovan ter povedal, da je prisotnih 20 
članov z glasovalno pravico, to je 83,3 %. Jože Rovan, predsednik PZS je predstavil predlagan dnevni 
red.  
 
SKLEP 1/22-9-2022: Upravni odbor PZS potrjuje predlagani dnevni red 3. seje. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
SPREJET DNEVNI RED: 
 

1. Pregled zapisnika 2. seja Upravnega odbora PZS (Damjan Omerzu) 

2. Informacija o aktivnostih v obdobju od pretekle seje UO PZS (Damjan Omerzu) 

3. Predlog prejemnikov najvišjih priznanj PZS (Irena Pečavar Čarman) 

4. Članarina PZS 2023 (Tone Jesenko, Jože Rovan) 

5. Izhodišča za podrobni finančni načrt PZS 2023 (Damjan Omerzu) 

6. Spremembe v Katastru planinskih poti (Uroš Zagoričnik) 

7. Vloge društev za članstvo v PZS (Jože Rovan, Damjan Omerzu) 

8. Predlog aktivnosti ob 130 letnici planinske organizacije in 70 letnici Slovenske planinske poti 

(Jože Rovan, Damjan Omerzu) 

9. Stališče PZS glede predloga Akcijskega načrta usmerjanja obiska in rekreacijski dejavnosti v 

TNP (Martin Šolar) 

10. Informacija z Zbora MO in soglasje novemu vodstvu komisije (načelnica MK PZS) 

11. Informacija o delovanju komisij PZS (načelniki komisij) 
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12. Vprašanja in pobude članic in članov upravnega odbora (Jože Rovan, Damjan Omerzu) 

13. Razno - Prijave razprav pod točko razno se bodo evidentirale pri 1. točki dnevnega reda 
 
 
Ad. 1. Potrditev zapisnika 2. seje UO PZS 

Damjan Omerzu je povedal, da na zapisnik ni prišlo pripomb. 
 
Marija Kuhar se je prijavila pod točko razno. 
 
SKLEP 2/22-9-2022: Upravni odbor PZS potrjuje zapisnik 2. seje upravnega odbora, z dne 22. 9. 
2022. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 2. Informacija o aktivnostih v obdobju od pretekle seje UO PZS 

Damjan Omerzu je predstavil aktivnosti: 

 Dan Slovenskega športa, Olimpijski festival (PZS prejel nagrado po izboru otrok) 

 Balkansko orientacijsko tekmovanje na Pokljuki 30. 9. - 2. 10. 2022 

 Zaključna konferenca ESS projekta Usposabljanje strokovnih delavcev v športu (projekt se 
zaključuje) 

 Letno srečanje KVGN PZS, Mrzlica 

 Zbor alpinistov, 29. 9. 2022 

 Zbor mladinske komisije 12. 11. 2022 

 tekma DP v lednem plezanju 2022 

 Prvenstvena smer na goro Pomlaco (6150 m) v Himalaji 

 Gostovanje dveh delovnih skupin v okviru projekta Erasmus EUMA + (čaka nas še zaključna 
konferenca v Münchnu) 

 Kviz Planinci 

 Zaključena akcija Slovenija Planinari (85 akcij) 

 MO PD Sežana priznanje Mladina in gore 2022 za izjemne dosežke pri delu z mladimi 

 Usposabljanja Mentorji planinskih skupin, Planinstvo za invalide, razpis za Vaditelje športnega 
plezanja 

 Dvojna zmaga v skupnem seštevku svetovnega pokala v športnem plezanju 2022 
 

Ad. 3. Predlog prejemnikov najvišjih priznanj PZS 

Irena Pečavar Čarman. V dogovorjenem roku je na PZS prišlo 37 predlogov, 22 za spominsko plaketo, 
ter 15 za svečano listino. Samo iz MDO Dolenjske in Bele krajine ni bilo nobenega predloga za 
svečano listino. Prejemnike spominskih plaket je Pododbor za priznanja PZS sprejel brez izjeme. Pri 
podelitvi svečanih listin je Pododbor zasledoval pravilnik, ki navaja podelitev praviloma desetih listin 
na leto. Poskusili smo pokriti vse MDO-je. Predlogi so bili izjemno enakovredni in popolni. 
Sledila je podrobna (poimenska) obrazložitev odločitev Pododbora in vabilo na svečano podelitev v 
Slovensko Bistrico.  
 
Razprava. 
Jurček Nowakk je predlagal, če se podeljuje listine po MDO-jih, ter se enemu MDO odvzame 
prejemnika, naj se listine ne dodeli drugemu MDO, ampak naj bo manj prejemnikov. Poudaril je še, 
da je bilo podeljenih 11 listin in ne deset kot je zapisano v pravilniku. 
Dušan Plesničar je podal informacijo, da je MDO Posočja obravnaval odločitev Pododbora za 
priznanja in se strinja z njihovo odločitvijo. 
Anton Jesenko je poudaril, da so bili predlogi zelo dobro pripravljeni in utemeljeni. Predlagani 
kandidati si priznanja dejansko zaslužijo. Narejen je velik korak naprej. Tudi v bodoče bo Pododbor 
sledil pravilniku. Istočasno je pozval UO, da če se ne strinja z načinom odločanja, naj pripravi predloge 
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sprememb pravilnika. Dodal je, da Pododbor ni odločal po MDO-jih, kot je bilo mogoče sklepati iz 
predstavitve. 
Irena Pečavar Čarman je podala dodatno razlago odločanja. Kjer je bil predlog iz MDO eden so ga 
potrdili, tam kjer pa sta bila dva so se odločali. Vsi so bili s težo. 
Manja Rajh se je strinjala s predlogi in dodala, da se v njenem MDO že pri potrjevanju vlog 
pogovorijo, ali je kandidat res naredil nekaj pomembnega za širšo skupnost. Imajo več kot 50 društev 
in se težko opredelijo samo za enega. Omejevanje števila prejemnikov na MDO se ji ne zdi pravilno. 
Milena Breščan je poudarila, da imamo odbor, ki je za kvalificiran za presojo. 
Rudolf E. Skobe je povedal, da je bil 12 let član Pododbora in se nikoli ni odločalo po MDO. 
Marjana Brezovšek je dodala, da si je tudi Jožef Bobovnik zaslužil priznanje. 
Valentin Rezar je predlagal, da se sprejme kompromis in se listine podeli še ostalim, ki niso bili izbrani 
in si to zaslužijo, četudi bi bilo potrebno podeliti 14 listin. 
Jožef Bobovnik: »spoštovati je potrebno določila statuta. Število priznanj je omejeno, ker se drugače 
listine razvrednoti«. Sam se strinja s presojo odbora. 
Jože Rovan se strinja z Manjo Rajh, da so MDO različno veliki, zato po kriteriju MDO ne moremo 
podeljevati listin. Pohvalil je trud odbora. Pravilnik navaja praviloma 10 listin, kakšno leto priznanje 
več ali manj. 
 
Seji se je pridružila Andreja Senica. Prisotnih je 21 članov z glasovalno pravico, to je 87,5 %. 
 
SKLEP 3/17-11-2022: Upravni odbor PZS na predlog Odbora za članstvo potrjuje prejemnike 
spominskih plaket PZS za leto 2022: 

65 let  

DANILO VERZELAK PD ŠMARTNO OB PAKI 

MARKO MIKELJ PD SREDNJA VAS V BOHINJU 

DUŠAN KLINAR PD JAVORNIK-KOROŠKA BELA 

MARJETA BRICL PD KUM TRBOVLJE 

  

70 let  

ZDENKA VERZELAK PD ŠMARTNO OB PAKI 

IVAN ČUFER PD PODBRDO 

BRANKO KLINAR PD JESENICE 

ALOJZ HRIBERŠEK PD KUM TRBOVLJE 

SILVESTER ČREPINŠEK PD ŠEMPETER V SAVINJSKI DOLINI 

MILAN AŠENBERGER PD GALICIJA 

STANISLAV PLEVNIK PD SLOVENJ GRADEC 

ZDRAVKO KLINER PD LJUBNO OB SAVINJI 

  

75 let  

JANEZ KOSEC PD JANEZ TRDINA MENGEŠ 

DANIJELA FUX PD BREŽICE 

  

80 let  

FRIDERIK ŽAGAR PD SLIVNICA PRI CELJU 

MARJAN FABIANI PD KRIŽE 

JOŽE ČEBAŠEK PD DOVJE-MOJSTRANA 

MILENA JESENKO PD BREŽICE 

MARIJA SMOLEJ PD LITIJA 

MARJAN POPIČ PD SLOVENJ GRADEC 

RAJMUND ČERIN OPD KOPER 
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90 let  

CIRIL KUNST st. PD REČICA OB SAVINJI 

 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
SKLEP 3/17-11-2022: Upravni odbor PZS na predlog Odbora za članstvo potrjuje prejemnike 
svečanih listin PZS za leto 2022: 
 

FRANC KOCBEK roj. 1949 PD MIKLAVŽ 

Za dolgoletno delo v PD, v MDO PD Podravja, v PZS in za širjenje planinstva tako med mladimi kot 
tudi starejšimi. 

FRANC ERLAH roj. 1943 PD SREDNJA VAS V BOHINJU 

Za dolgoletno delo v PD Srednja vas v Bohinju, predvsem za delo na gospodarskem področju. 

ALEŠ ERJAVEC roj. 1964 PD POLŽ VIŠNJA GORA 

Za obsežno in vztrajno delo v PD Polž, za delo z mladimi in za povezovanje z lokalno skupnostjo. 

ANTON KREŠEVEC roj. 1936 PD AJDOVŠČINA 

Za dolgotrajno neutrudno delo v PD Ajdovščina in za širjenje planinstva na ajdovskem. 

ROZALIJA LUBI roj. 1946 PD LJUTOMER 

Za dolgoletno vsestransko delo v PD Ljutomer in za delo z otroki s posebnimi potrebami. 

DRAGO DRETNIK roj. 1948 PD MEŽICA 

Za dolgotrajno strokovno pomoč vsem PD na področju gospodarjenja, predvsem pri oskrbi koč s 
pitno vodo in pri odvajanju odpadnih voda. 

JANEZ BRINAR roj. 1942 PD KUM TRBOVLJE 

Za dolgoletno zelo raznoliko delo v PD Kum Trbovlje, MDO PD Zasavje in na širšem zasavskem. 

BOJAN GORJUP roj. 1942 PD TRBOVLJE 

Za dolgoletno vsestransko, zelo predano delo v PD Trbovlje, PZS in za širjenje planinstva na širšem 
zasavskem. 

FRANC VAHTER roj. 1944 PD SLOVENSKE KONJICE 

Za dolgoletno delo v PD Slovenske Konjice in za širjenje planinstva tako med mladimi kot tudi 
starejšimi. 

MARIJA LESJAK roj. 1947 PD VINSKA GORA 

Za dolgoletno vsestransko in zelo predano delo v PD Vinska gora in na velenjskem. 

MARKO GORŠIČ roj.  1951 PD PODPEČ-PRESEDJE 

Za dolgoletno vsestransko delo v PD Podpeč-Preserje, v MDO PD Notranjske in v PZS. 

 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 4. Članarina PZS 2023 

Tone Jesenko. Upravni odbor PZS je na prejšnji seji zadolžil Odbor za članstvo, da v skladu z rastjo cen 
pripravi prilagoditve članarine PZS za 2023. Predlog sprememb članarine v letu 2023 vključuje 
prilagoditev višine članarine v skladu z inflacijo v zadnjem triletnem obdobju, ki je znašala do konca 
septembra 13,4 %. Predlagani zneski članarine so prilagojeni inflaciji in zaokroženi. Rasti cen vplivajo 
tako na stroške zveze, kot na stroške društev. 
Druga predlagana sprememba, na predlog Odbora Planinstvo za invalide/OPP, je uvedba popusta za 
imetnike Evropske kartice ugodnosti invalidov, ki jo na podlagi določenih pogojev izdajajo upravne 
enote. Predlaga se, da je popust za individualne člane enak družinskemu popustu. Popusta se ne 
seštevata, torej ni dodatnega popusta za invalide, ki izberejo družinsko članarino. Uvedejo se nove 
kategorije /i. Ohrani se IN članarina, za osebe z delno ali v celoti odvzeto poslovno sposobnostjo, ki v 
članarino nimajo vključenega članskega zavarovanja. Nove /i članarine imajo enake ugodnosti kot 
ostale kategorije, vključno z zavarovanjem. Ob tem velja opomba, da lahko morebitne predhodne 
invalidnosti pri izplačilu odškodnine vplivajo na nižji znesek, v skladu s splošnimi pogoji zavarovalnice. 
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Tretja predlagana sprememba, o kateri je razpravljalo Predsedstvo PZS, je ukinitev kartončkov s 
telefonsko številko asistence. Ta je namreč dostopna na spletni strani, navedena pa je tudi na 
zgibanki za članarino, ki jo prejme vsak član, člane pa se spodbudi, da si jo shranijo v telefon za 
morebitne nujne primere ob nesreči v tujih gorah. S tem se delno racionalizira delo društvenih 
administratorjev pri prodaji članarine. 
 
Razprava. 
Jakob Zupanc in Valentin Rezar sta predstavila predlog MDO Gorenjske, da se članarina za dijake in 
študente zniža iz 21 na 15 evrov. 
Manja Rajh je povedala, da je dvig članarine je potreben. V razmislek navaja, da so pri upoštevanju 
rasti življenjskih stroškov v uradne statistike vključene tudi postavke, ki ne vplivajo na storitve, ki jih 
PZS opravlja za člane in se posledično nebi smele upoštevati, kot so hrana, pijača, idr. Dodaja, da 
članarina za zaposlenega ne predstavlja hudega izdatka. Ko pa pride nekdo poravnat članarino za več 
oseb, situacija postane težja. Zato nekatera društva za pred in osnovnošolske otroke ne zaračunavajo 
članarine oz. zaračunavajo le tisti del, ki ga je potrebno odvest na PZS. 
 
Jurček Nowakk: »zakaj se ni iz IN članarine izbrisalo besedilo: osebe, ki jim je delno ali v celoti odvzeta 
opravilna sposobnost«? Podali so predlog na odbor za članstvo, da se to izbriše. Predlaga, da se 
napiše ni zavarovanja. S besedilom diskriminiramo in ožigosamo marsikoga, ki posledično ne želi 
plačati članarine. Zakaj je osebe potrebno na omenjen način izpostavljati. Že večkrat je predlagal, da 
pride na odbor. 
Tone Jesenko se s slišanim ne strinja. Odbor je v celoti sprejel predlog. Nikjer ni bilo izpostavljeno, da 
se besedilo črta. i/ in IN članarino je potrebno s besedami opisati. 
Damjan Omerzu je sporočil, da so se veliko pogovarjali. IN članarina je brez zavarovanja, poslovna 
sposobnost pa definirana v zakonodaji. Težavno je dokazovat pogoje za kategorije članstva in 
enostavno pojasniti društvenim delavcem koga umestiti v omenjeno članarino ter istočasno 
enostavno pojasniti potencialnim članom. Ni enostavne definicije. Skupni imenovalec je Evropska 
kartica invalidov. Izdaja se na UE in pokriva širok spekter. Na predlagan način tudi nismo dobili novih 
kategorij. Tako zajamemo 14 % oseb, ki naj bi izpolnjevale pogoje za i/članarino.  
Damjana Debevca je zanimalo, če bi lahko pisalo samo invalidna oseba? Razloženo mu je bilo, da 
obstajajo invalidne osebe z različnimi odstotki invalidnosti. 
Niko Bertoncelj je Jurčka spraševal, kako je drugje definirano in ali ni to uradna definicija. 
Jurček Nowakk je odgovoril, da velja to samo za osebe, z motnjo v razvoju in je odvisno v katero 
kategorijo oseba sodi. Problem je pri osebah na vozičkih, ki imajo visoko izobrazbo in ne želijo, da jim 
piše odvzeta opravilna sposobnost. Evropsko kartico invalidov ima le slabe 3% upravičencev.  
Jakob Zupanc je opozoril na težave društvenega delavca pri določanju vrste članarine za posamezno 
osebo in predlagal enoten opomnik. Nimamo pravice zahtevati vpogled v pravice osebe. 
Damjan Omerzu. Obrazložitev o včlanjevanju je že vsebovana v navodilih. Če nekdo želi ugodnost se 
mora izkazati z izkaznico.  
Igor Oprešnik se strinja z Jurčkom. Deluje v zavodu in obstajajo delne in različne opravilne 
sposobnosti. Opozarja na morebitne težave. Eni nimajo opravilne sposobnosti in na izven delujejo 
običajno, drugim pa je vzeta opravilna sposobnost in ne morejo dobiti evropske kartice invalidov. 
Jože Rovan poudarja, da ljudje na društvih morajo imeti kriterij po katerem pobirajo članarino. 
 
SKLEP 4/17-11-2022: Upravni odbor PZS v skladu s točko 3) prvega odstavka 32. člena Statuta PZS, 
na predlog Odbora za članstvo potrjuje zneske priporočene članarine za leto 2023, z vključenim 
dodatkom iz 13. člena Pravilnika o članstvu posameznikov, v višini A 68,00 €, A/d 61,80 €, B 32,00 
€, B/d 25,80 €, B1 24,00 €, S+Š 21,00 €, S+Š/d 17,00 €, P+O 9,00 €, P+O/d 7,20 €, IN 9,00 €, IN/d 7,20 
€ in B člani društev v tujini 18,05 €. 
Višina nove članarine za individualne člane z veljavno evropsko izkaznico invalidov (oznaka /i) 
znaša enako, kot znaša višina družinske članarine. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
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SKLEP 5/17-11-2022: Upravni odbor na podlagi 32. člena Statuta PZS sprejema spremenjen in 
dopolnjen Pravilnik o članstvu posameznikov. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
1:18 
Ad. 5. Izhodišča za podrobni finančni načrt PZS 2023 

Damjan Omerzu. Na jesenski seji potrdimo izhodišča za pripravo podrobnega finančnega načrta, na 
podlagi katerega, strokovna služba pripravi finančni načrt za januarsko sejo UO PZS. Izhajali bomo, da 
bo naslednje leto enako število članov. Imamo skoraj 60500 članov. Odboj po koroni je v skladu s naj 
optimističnimi pričakovanji. 
Sprememba je pri razpisu FŠO. Razpis je objavljen in oddajamo prijave. Razpisanih je bilo za 10% več 
sredstev kot v preteklem letu. Posledično pričakujemo tudi sorazmerno povečanje pridobljenih 
sredstev. Pričakujemo enako količino sredstev iz Urada za mladino. Razpisa še ni. Trenutno je v veljavi 
dveletna pogodba. Pričakujemo dvig donacij in sponzorstva. Odprtih imamo nekaj novih dogovorov. 
Velik dejavnik je tekma svetovnega pokala v športnem plezanju. Predvideli bomo dodatna sredstva s 
strani MGRT za sofinanciranje planinskih poti. Predlog za financiranje je po informacijah umeščen v 
proračun MGRT. Prišlo je do zamenjave na direktoratu za turizem in čakamo na sestanek z novo 
direktorico. Konkretnih informacij s tega vidika nimamo. 
Jože Rovan. Sistem načrtovanja je previden. Rajši konzervativnejše načrtujemo, kot da bi se kasneje 
srečali z morebitnimi luknjami. 
 
Razprava. 
Manjo Brezovšek je zanimalo, kako se razporejajo finančna sredstva po MDO. 
Damjan Omerzu je povedal, da po vzpostavljeni formuli. Najprej je osnova, potem pa se upošteva še 
število članov in število društev. Točno formulo imajo v računovodstvu. Lahko jo predstavimo na 
koordinaciji MDO PD. 
 
SKLEP 6/17-11-2022: Upravni odbor PZS, na podlagi sklepa Skupščine PZS 2022, potrjuje izhodišča 
za podrobni finančni načrt 2023. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 6. Spremembe v Katastru planinskih poti 

Uroš Zagoričnik je predstavil obe vlogi. Vloga PD Prebold vzpostavlja markirano pot do novega 
bivaka, ki ga je PD postavilo. Vloga PD Bohinjska Bistrica se nanaša na koncept, da se planinske poti 
začnejo na avtobusni in železniški postaji in gredo do prvega izhodišča. Komisija za planinske poti in 
Odbor za kataster sta pregledala vlogi in soglasno sprejela, da predlagajo UO potrditev sklepov o 
novih planinskih poteh. 
 
Razprava. 
Martin Šolar je podrobno pojasnil predlog PD Bohinjska Bistrica. Gre za ponoven vpis poti, ki so 
vedno bile, so celo označene, pa jih iz neznanih razlogov ni v katastru. Gredo od železniške in 
avtobusne postaje do izhodišč. Želijo pripeljati ljudi z javnim prevozom pod gore. 
Jože Rovan. To kar želi realizirati PD Bohinjska Bistrica je bilo nekoč pravilo za markiranje planinske 
poti. Ponovno bi bilo treba upoštevati filozofijo, da nas na postajah pričakajo oznake. To se sedaj 
vrača in tudi Komisija za planinska pota, želi na tak način prispevati k trajnostnemu pristopu. Na KPP 
so še razpravljali, da bi UO razbremenili drobnih sprememb, ki nastajajo na poteh. UO bi samo, 
potrjeval nove poti in ukinitev starih poti. Na tak način bi razbremenili UO, ključne stvari pa bi ostale 
v domeni UO. 
 
SKLEP 7/17-11-2022: UO PZS na podlagi točke l prvega odstavka 23. člena Pravilnika Komisije za 
planinske poti soglaša, da Planinsko društvo Bohinjska Bistrica odpre in je skrbnik odsekov  
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planinskih poti Bohinjska Bistrica–AP Bohinjska Bistrica in ŽP Bohinjska Bistrica–Strži. Nove odseke 
planinske poti se vnese v evidenco planinskih poti Planinske zveze Slovenije. Pri označitvi morata 
Planinsko društvo Bohinjska Bistrica upoštevati določbe Zakona o planinskih poteh. PZS posreduje 
podatke za vpis v Kataster gospodarske javne infrastrukture. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
 
SKLEP 8/17-11-2022: UO PZS na podlagi točke l prvega odstavka 23. člena Pravilnika Komisije za 
planinske poti soglaša, da Planinsko društvo Prebold odpre in je skrbnik odsekov  planinskih poti 
Počivalnik Z–Tolsti vrh–Strnik–Mrzličar. Nove odseke planinske poti se vnese v evidenco planinskih 
poti Planinske zveze Slovenije. Pri označitvi mora Planinsko društvo Prebold upoštevati določbe 
Zakona o planinskih poteh. PZS posreduje podatke za vpis v Kataster gospodarske javne 
infrastrukture. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 7. Vloge društev za članstvo v PZS 

 
Damjan Omerzu. V tej točki imamo tri predloge. Eden je bolj splošen in se dotika protokola 
včlanjevanja društev. O njem v drugem delu. 
Imamo dve vlogi v drugi fazi včlanjevanja. V prilogi je celotno gradivo. Pri GRIC Ajdovščina je v vlogi 
tudi dopis PD Ajdovščina, ki je izrazil pomisleke o včlanitvi. Sedaj so izjavili, da ne bodo nasprotovali 
včlanitvi novega društva. 
 
Razprava. 
Dušan Plesničar. MDO PD Posočja je ponovno razpravljali o vlogi in se strinjal, da se predlog potrdi. 
 
SKLEP 9/17-11-2022: Upravni odbor PZS na podlagi 16. in 32. člena Statuta PZS sprejema Društvo 
Gorsko reševalni in izobraževalni center (GRIC) Ajdovščina, s sedežem v Ajdovščini, matična št. 
2702886000, v članstvo Planinske zveze Slovenije. Za mentorsko društvo za dobo dveh let se določi 
PD Tolmin (GRS postaja Tolmin). 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
SKLEP 10/17-11-2022: Upravni odbor PZS na podlagi 16. in 32. člena Statuta PZS sprejema Športno 
plezalno društvo Plezarna, s sedežem v Kranju, matična št. 2702614000, v članstvo Planinske zveze 
Slovenije. Za mentorsko društvo za dobo dveh let se določi Planinsko društvo Kranj. 
Sklep je bil sprejet (22 ZA, 1 PROTI – Damjan Debevec). 
 
Damjan Omerzu. Z zadnjimi spremembami statuta, s katerim smo posegli tudi v pogoje včlanjevanja 
novih društev, smo delno dosegli cilj glede drobljenja splošnih društev. Tam je pogoj 150 članov. Za 
ožja specializirana društva pa lahko ugotovimo, da cilja nismo dosegli, saj na praktično vsaki seji 
obravnavamo novo društvo. Postopke želimo poenostaviti, zato predlagamo, da bi nove vloge do 30. 
junija oz. do 30. septembra obravnavali strnjeno na septembrski in novembrski seji. Vse namere 
obravnavamo v dveh fazah, namera o včlanitvi in vloga za članstvo. Naslednje leto pa odločamo o 
dokončni potrditvi društva. Društva obvestimo o spremembi in objavimo v navodilih. Predlog ni 
vsebinski, je operativen. 
 
Razprava. 
Damjana Debevca je zanimalo, kakšen bo postopek včlanjevanja Jamarske zveze Slovenije v PZS. Ali 
se bo včlanjevalo posamezne klube ali celotno zvezo? 
Jože Rovan: Namen je bil včlaniti Jamarsko zvezo Slovenije, kot pridruženo zvezo, vendar so sami po 
razmisleku od tega odstopili. Kljub temu še naprej dobro sodelujemo. 
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Damjan Omerzu. Ideja je bila, da Jamarsko zvezo sprejmemo kot pridruženega člana. To možnost v 
statutu imamo. Še nikoli je nismo izkoristili. Podrobno statut tega ne definira. Ob prvem primeru 
bomo to podrobno opredelili. 
 
SKLEP 11/17-11-2022: Upravni odbor PZS določi čarovnico sprejemanja novih društev v članstvo 
PZS in sicer obravnava vloge društev praviloma na septembrski seji namere o včlanitvi in na 
novembrski seji vloge za včlanitev društev v PZS. V obravnavo se vključijo društva, ki namero o 
včlanitvi vložijo do 30. junija in vlogo za članstvo do 30. septembra tekočega leta. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
 
Ad. 8. Predlog aktivnosti ob 130 letnici planinske organizacije in 70 letnici Slovenske planinske poti 

Jože Rovan: Smo že zelo stara organizacija, zato je prav, da to na slovesen način obeležimo. Ponosni 
smo na 70 letnico Slovenske planinske poti. Ideja profesorja Šumljaka je bila prava in sedaj nam sledi 
cela Evropa. Načrtujemo več prireditev, glavno na dan ustanovitve naše organizacije. 
Damjan Omerzu: Obletnica je priložnost za predstavitev naše dejavnosti. Vseh aktivnosti še nimamo 
finančno ovrednotenih. Okvir pa je predstavljen v gradivu. Enako kot pri 120 letnici bomo logotip PZS 
vključili 130 letnico. 27. februarja bomo s kulturnim dogodkom obeležili obletnico. Širši nabor 
aktivnosti: SPM smo dali pobudo, da pripravi razstavo. Septembra se zaključuje 4-letni projekt Slepi in 
slabovidni po SPP in bomo z večjim dogodkom počastili ta dogodek. Vezali jo bomo na akcijo 
Slovenija planinari in Dnevom slovenskega športa. Apeliramo na društva in MDO, da v svoj letni 
program, vsaj simbolično umestijo kakšno točko SPP. SPP bomo na atraktiven način predstavili na 
spletnih straneh, idejne zamisli so že pripravljene. Kulturni prispevki v PV. Natečaji z zgodbami in 
slikami. Planinska založba ima v načrtu izdajo z zgodovinskimi članki. Prisotni bomo na socialnih 
omrežjih na mladosten način. Koncept lastnih podcastov. 
 
Razprava. 
Rudolf Skobe. Pobudo društvom, da vključijo aktivnosti v svoj program je potrebno že jutri 
posredovati. Večina programov je v zaključni fazi sprejemanja programa za prihodnje leto. 
Dušan Plesničar. Naša društva so bila že opozorjena. 
Jože Rovan. Želimo, da članstvo začuti ta dan. 
Damjana Debeljaka je zanimal, ali se lahko vključi tudi razširjene točke? Zaradi lažje organizacije, niso 
vsa društva na trasi SPP. 
Martin Šolar. Če gre za promocijo SPP in so društva pripravljena tudi na razširjeni poti narediti kakšen 
pohod, je to dobrodošlo. 
Bojan Rotovnik: Pred skoraj desetimi leti smo svečano odkrili spominsko ploščo na Nami. Leta 2018 jo 
je Nama odstranila zaradi svojih reklam. Ali smo v vmesnem času ploščo že postavili nazaj? 
Damjan Omerzu: Takrat je bila plošča postavljena na drugo lokacijo. Ideja, da bi v manjšem krogu 
postavili venec ostaja. Stopili bomo v stik z vodstvom Name in se najavili. 
Andreja Senica: Prireditev Prečenje Pohorja ima že dva meseca v vabilu »v počastitev 70 let SPP in 
130 ustanovitve SPD«. Vabijo vodnike, da bi vodili pohod. Ali je to v sklopu/dogovoru z PZS. 
Damjan Omerzu: Pobuda je prišla do nas. Prvi razgovori so bili opravljeni. Nismo pa še nič dorekli. Bili 
so opozorjeni, dokler nismo točno usklajeni, se ne uporablja pojavnost PZS in SPP. Organizator je 
trenutno na v tujini. Izvede se skupni sestanek z MDO PD, da se uskladi morebitno sodelovanje 
 
SKLEP 12/17-11-2022: Upravni odbor PZS potrjuje program obeležitve 130 letnice planinske 
organizacije in 70 letnice Slovenske planinske poti, ki se izvede v skladu sprejetim finančnim 
načrtom PZS za leto 2023 na naslednji seji UO PZS. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 9. Stališče PZS glede predloga Akcijskega načrta usmerjanja obiska in rekreacijski dejavnosti v 
TNP 
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Martin Šolar: Triglavski narodni park sprejema Akcijski načrta usmerjanja obiska in rekreacijski 
dejavnosti v TNP. Predstavljen je bil vodstvu PZS, na delovnem sestanku 20. oktobra. Predstavniki 
TNP so predstavili podatke in predlagane ukrepe. Pripravljavec, ki ima zakonske osnove in načrt 
upravljanja, je prosil, da PZS k temu doda svoja stališča. Odločili smo se, da pripravimo osnutek 
stališč, ki ga obravnavajo komisije, UO PZS ter ga na koncu predstavimo še na jesenskih posvetih. 
Napisan predlog stališč se lahko še na podlagi predlogov dopolni. Smo naravovarstvena organizacija, 
po drugi strani pa to ne pomeni, da smo takoj za vse naravovarstvene pobude, saj smo primarno 
organizacija, ki razvija in goji planinstvo. Generalno podpiramo Akcijski načrt. Obiska je veliko, na 
nekaterih točkah ga je preveč, prometne obremenitve so velike, rast turizma je enormna. Hkrati pa 
se zavedamo, da načrt ne naslavlja samo PZS. Je pa PZS največja organizacija, ki je vidna in prisotna v 
gorskem svetu. Naših 60.000 potencialnih obiskovalcev TNP ob ugotovitvah, da 400.000 samo 
Slovencev redno hodi v gore, predstavlja relativno majhen delež in Planinska zveza sama ne more 
reševati vseh problemov. Stališče je, da podpiramo ukrepe, ustavili bi se pa pri dveh/treh točkah. Kar 
se tiče prometnih omejevanj je že UO sprožil zahtevo, da se analizira ves gorski prostor, kjer se 
pobirajo parkirnine in ugotovi, ali je ukrep sprejemljiv, ter kje se lahko za planince uveljavljajo 
popusti. 
Načelno pa se strinjamo, da podpiramo razbremenitev alpskega sveta z razbremenitvijo prometa. 
Načrt se ne dotika vseh ponudnikov v parku (kampov, turističnih kmetij, glampingov, apartmajev, 
hotelov...), zato upravljanje koč ne sodi vanj. Zavedamo se, da morajo koče nuditi osnovno ponudbo, 
trenutna vedenja in znanja omogočajo, da je ponudba boljša in bogatejša, ker je tudi vedenje in 
znanje z odpadnimi vodami in odpadki precej napredovalo. Dosegati moramo neke standarde. Koče 
morajo imeti ekonomski potencial. To smo opozorili pripravljavca. Kar se tiče usmerjanja turnih 
kolesarjev in smučarjev, planincev, da ostajajo na poteh smo opozorili, da tista nadgradnja hoje v 
gore, hoja po brezpotjih in alpinizem, ne sme biti bistveno omejena, ker je to del naše planinske 
dejavnosti, ki jo želimo omogočati še naprej. 
 
Razprava. 
Manja Rajh je pohvalila kvalitetno pripravljene pripombe. Podpira osnutek in je istočasno 
presenečena, ker po eni strani Slovenija vabi tujce k nam. Po drugi strani pa tak načrt kako omejevati 
različne dejavnosti. To jo zelo moti. Strinja se z omejitvijo prometa, ampak organiziran prevoz bi 
moral neprestano voziti. PZS ima veliko usposobljenega kadra, veliko je bilo narejenega na 
izobraževanju članov, zato problemi niso pri nas, ampak predvsem drugje. 
Jurček Nowakk se strinja z Manjo glede avtobusnih prevozov in dodaja, da bi morali začeti voziti prej. 
Valentina Rezarja je zanimalo ali bo o tem tekla razprava še na jesenskih posvetih. Na sestanku MDO 
s TNP je bila poudarjeno, da je premalo osveščanja društev, ki delujejo znotraj TNP.  
Bojan Rotovnik: Če pogledamo gradivo TNP, kjer so navedeni pripravljavci, sem presenečen, da nihče 
od PZS ni naveden. Pri načrtu upravljana smo se s TNP dogovorili, da bo PZS pri tovrstnih zadevah 
partner. Ali nismo bili povabljeni ali se nismo odzvali? Se strinjam z veliko večino, mogoče so 
nekatera v nekaterih delih preveč splošna. Moramo biti previdni, kar bo notri zapisano, nas bo po 
sprejetju zavezovalo. Osredotočil bi se na planinske koče. Nepotrebno, da so planinske koče 
omenjene. V akcijskem načrtu gre za druge stvari. Predlagam, da se sprejme jasno stališče, da koče v 
tak dokument, še posebej v tako diskriminatorni poziciji, kot so sedaj, ne sodijo. So edini objekti v 
gorskem svetu, ki so navedeni. Na takšno diskriminacijo ne pristajamo. Želimo, da se obravnava vse 
objekte v gorskem svetu enako (Voglu, Pokljuki z vsemi kočami TNP, ki jih turistično tržijo). 
Predlaga, da se sprejme jasno stališče PZS, da so usmeritve za planinske koče dovolj jasno zapisane v 
Načrtu upravljanja TNP in ni potrebe, da to akcijski načrt še dodatno zaostri. 
Martin Šolar se strinja, da to generalno ne sodi v akcijski načrt in v javni obravnavi poudari, da morajo 
biti vsi objekti v TNP obravnavani in imeti pogoje, ki so že postavljeni v Načrtu upravljanja TNP. 
Jože Rovan je predstavil izkušnje iz projekta Vrha Julijcev. 
Niko Bertoncelj je izpostavil še druge deležnike v gorskem svetu. 
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Rudolf Skobe je poudaril, da PZS praznuje 130 let, TNP pa je star 40 let, ter da so bile koče del okolja 
že pred TNP. Ob ustanovitvi so se morali sprijazniti, da tam že stojijo objekti s kapacitetami in 
določenim obsegom. To je prisostvovana pravica in ne je smejo naknadno omejevati. 
Valentin Rezar: Zakon o TNP že sedaj omejuje delovanje koč. Te so bile zgrajene 60 leta ali pa še prej. 
Potrebno se je zavedati, da so bile narejene za takratno kapaciteto obiska. Drug problem so čistine 
naprave. Te so bile postavljene za manjšo kapaciteto, obisk pa se je enormno povečal in čistilne 
naprave ne zadostijo več obisku. Društva so prepuščena same sebi. Kaj je potrebno narediti na čistilni 
napravi nikogar ne zanima. Samo urediti moramo. Na društvih so ljudje, ki so prostovoljci in niso 
usposobljeni. Problem so enodnevni gosti, ki zahtevajo ponudbo kot jo ima pravi hotel. Niso 
osveščeni kot pravi planinci. 
Marija Kuhar odgovarja, da imamo pisarno za koče in društva se lahko obrnejo tja. Dodaja, da se ne 
moremo ogradit od tega. Zavzet moramo stališče, kaj je za nas sprejemljivo. Ekologija ne pomeni smo 
zmanjševanja ponudbe hrane, zmanjševanje kapacitet, lahko pomeni boljše pristope. Nekaj moramo 
storiti. Koče morajo preživet. Od turistov, ki pridejo v TNP, imajo vsi korist. Občinam in državi ni v 
interesu zmanjševanje obiska. Poudarila je, da je za večino stvari potrebno plačati vstopnino, samo 
določena populacija bi rada imela hribe brezplačne. 
Jože Rovan je predlagal, da se stališča dopolni z Bojanovimi pripombami in gradivo predstavi na 
jesenskih posvetih.  
 
SKLEP 13/17-11-2022: Upravni odbor PZS sprejema stališče PZS glede predloga Akcijskega načrta 
usmerjanja obiska in rekreacijski dejavnosti v TNP, ki se ga posreduje upravi TNP, z dopolnitvami. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 10. Informacija z Zbora MO in soglasje novemu vodstvu komisije 

Ana Skledar je podala informacije od delu komisije. V soboto, 12. novembra 2022, je v 
Izobraževalnem centru za zaščito in reševanje RS na Igu potekal zbor MK PZS. Pred tem je potekala 
okrogla miza na temo Planinska šola. 
Na okrogli mizi se je razvila razprava v naslednje podnaslove: zanimivosti in opažanja, primeri dobre 
prakse za kvalitetnejšo izvedbo dejavnosti, popestritev PŠ, povezovanje z Mladinsko komisijo, mladi v 
društvu, PŠ za odrasle. Izražena je bila želja po organizaciji Usposabljanja za načelnike. Ta je že v 
organizaciji in bo potekal v marcu. 
Na zboru je bilo predstavljeno delo posameznih odborov in dela IO MK PZS: 

 Zaključeno sodelovanje z Naravoslovnotehniško fakulteto (NTF) (4 animacije) 

 Delovni listi, kot dodatno gradivo za mentorje 

 Prenova planinskih dnevnikov 

 Sodelovanje z MSS 

 Sestanek z MO za pisanje poročil (sofinanciranje FŠO) 

 Izveden je bil SPOT v organizaciji Savinjske lige 

 Organizirali smo BMUMOC 2022 – Pokljuka (Slovenija), udeležilo se je 6 držav. Slovenija je 

zasedla drugo mesto. 

 Izvedli smo neformalno izobraževanje za Mladinske voditelje, ki ga je uspešno zaključilo 14 

udeležencev. 

 Potekala sta en študentski in en dijaški izlet, septembra pa je potekal še študentski tabor. 

 Državno tekmovanje Mladina in gore je v letu 2022 potekalo v organizaciji PD Litija, v letu 

2023 pa bo potekalo v organizaciji PD Postojna. 

 Za najboljše na državnih tekmovanjih iz orientacije in MIG je v Bavšici potekal nagradni tabor. 

 V oktobru je potekal Seminar za mentorje planinske skupine, teden prej pa izpopolnjevanje 

za mentorje. 
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IO MK PZS sestavljajo: Ana Skledar (PD Poljčane), Tim Peternel (PD Dovje-Mojstrana), Blažka Korun 
(PD "Dobrovlje" Braslovče), Brin Tomc (PD Onger Trzin), Tanja Žgajnar (PD Kobarid), Klara Kavčič (PD 
Idrija), Julija Kralj (SPD Trst), Tomaž Skok (PD Nova Gorica), Matevž Eržen (PD Ljubljana-Matica), Neža 
Kočevar (PD Tržič), Katarina Huč (PD Ljubljana-Matica), Gregor Mansutti (PD Slivnica pri Celju). 
 
Razprava. 
Jože Rovan in Manja Rajh sta čestitala novemu vodstvu komisije in ponudila svojo pomoč. 
 
SKLEP 14/17-11-2022: Upravni odbor na podlagi 32. člena Statuta PZS daje soglasje sestavi MK PZS.   
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 10. Informacija o delovanju komisij PZS (načelniki komisij) 

Robert Pritržnik je predstavil delovanje komisije v zadnjem obdobju in na koncu poudaril, da je 

Planinska zveza Slovenije edina zveza, ki lahko sodeluje na zimskih in poletnih olimpijskih igrah. Kajti 

dolgoročni cilj članov slovenske reprezentance v turnem smučanju je nastop na zimskih olimpijskih 

igrah v Italiji v Bormiu leta 2026, kjer bo tekmovalno turno smučanje prvič del olimpijske družine. 

 

Razprava.  

Jože Rovan: Nekaj posebnega se nam obeta, da bomo imeli morda dva olimpijska športa na dveh 

področjih, tudi zimskih. 

Bojan Rotovnik čestita komisiji za uspehe in napredek pri tekmovalnem turnem smučanju, ki postaja 

olimpijska disciplina. Veliko športov trka na vrata in le malokateri disciplini to uspe. V zadnjih desetih 

letih je PZS prišla iz zveze, ki je bila izrazito usmerjena v rekreativni šport, v družino olimpijskih 

športov. To nam je močno dvignilo vlogo v slovenski športni družini. Edini v Sloveniji imamo panoge 

na letnih in zimskih olimpijskih igrah. V okviru danih možnosti moramo nuditi pogoje komisiji za 

razvoj discipline, strokovno se sicer ne moremo vmešavati, lahko pa kot organizacija pripomoremo, 

da bo tekmovalno turno smučanje še bolj odmevno med nami, da bodo čim prej dosegli kvoto 100 

tekmovalcev, ki je pogoj za dodatno sofinanciranje. Omogoča se nam, da bomo vsake dve leti v 

središču pozornosti, kar je dobro za naše promocijo naše organizacije. 

 

Ad. 11. Vprašanja in pobude članic in članov upravnega odbora 

Marija Kuhar: Datum do katerega je potrebno poslati pripombe je prekratek. Če želimo na sejah MDO 

obravnavat vsa gradiva je za nas edina možnost ponedeljek. Ko je seje konec je težko napisati 

vprašanja in pobude. Predlaga, da se datum za oddajo pripomb premakne na torek. Tako bo lahko 

UO obravnaval točko razno. 

Na MDO so se spet pojavila vprašanja okrog vodniške komisije in inštruktorjev na tečajih markacistov 

in vodnikov. Imamo primer, ko je kandidat 5 mesecev čakal na odgovor inštruktorja glede njegove 

seminarske naloge. Po petih mesecih je šele dobil pripombe na seminarsko nalogo. Ime inštruktorja 

je pri strokovni sodelavki. 

Drugo odzivi strokovne službe. Večkrat so nekateri poslali pošto, pa niso dobili odgovora. Prosi za red. 

Tečaj za vodnike druge stopnje je razpisan v izpitnem obdobju (študentov). Radi bi dobili mlade 

vodnike, pa se ti ne morejo udeležiti. 

Na spletni strani niso aktualni podatki glede dejanskega stanja vodnikov in kategorij. 

Pobuda, da PZS za naše koče vloži pobudo za draginjske dodatke. Na že razpisanih projektih so stroški 

narasli. 
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Damjan Omerzu je zaprosil za konkretne podatke pri komu se je to zgodilo. Na tak način se ugotovi 

zakaj je prišlo do tega. Enako glede neodzivnost strokovne službe. Presenetil ga je podatek, da je bilo 

petkrat urgirano in bi rad preverili. Dotoka stvari je veliko in dopušča možnost, da kakšna stvar 

zastane. Prosi, da se v takih primerih obrne neposredno nanj. 

Glede draginje. PD so upravičena do prijave za pridobitev pravice do energetskega dodatka. S strani 

MGRT pa težko pričakujemo, da bo dvignil sredstva na razpisanih projektih. 

Ad. 12. Razno 

 
Razprave ni bilo. 
 
Seja je bila končana ob 20:02 uri.  
Naslednja  seje UO PZS bo 26. 1. 2023. 

 
Zapisal: 
Jure Brečko 
 
 
Damjan Omerzu,          Jože Rovan, 
generalni sekretar PZS                   predsednik PZS 


